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ΔΗΜΟΤΙΚΗ ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΗ ΥΔΡΕΥΣΗΣ ΑΠΟΧΕΤΕΥΣΗΣ ΧΕΡΣΟΝΗΣΟΥ (Δ.Ε.Υ.Α.Χ.) 

 

                                         

ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ 

Από το πρακτικό της 17
ης

/2023 Τακτικής Συνεδρίασης του Διοικητικού Συμβουλίου της 

Δημοτικής Επιχείρησης Ύδρευσης Αποχέτευσης του Δήμου Χερσονήσου (ΔΕΥΑΧ). 

Σήμερα, ημέρα Τρίτη 19 Δεκεμβρίου 2023 και ώρα 13:30 μ.μ. κατόπιν της υπ’ αριθ. 6814/15-12-

2023 έγγραφης πρόσκλησης του Προέδρου, που επιδόθηκε στα μέλη, σύμφωνα με τις διατάξεις 

του άρθρου 4 του Ν. 1069/80, σε συνδυασμό με τις διατάξεις του Ν. 3852/2010 όπως έχει 

επικαιροποιηθεί με το άρθρο 11 του Ν. 5043/2023, συνήλθε σε Τακτική Συνεδρίαση το 

Διοικητικό Συμβούλιο της Επιχείρησης, για να λάβει απόφαση σχετικά με τα εγγεγραμμένα 

θέματα της ημερησίας διάταξης. 

 Παρόντες ήταν:  

1. Χειρακάκης Γεώργιος, Πρόεδρος 

2. Ανυφαντάκης Εμμανουήλ, Αντιπρόεδρος 

3. Αναστασάκης Κωνσταντίνος, Μέλος 

4. Καλαϊτζάκης Εμμανουήλ, Μέλος 

5. Κουτσαντωνάκη Αμαλία, Μέλος 

6. Πλευράκη Δέσποινα, Μέλος  

7. Φαζάκης Νικόλαος, Μέλος 

8. Χατζηανδρέου Τρύφωνας, Μέλος 

Απόντες ήταν: 

9. Γαράκη Μαρία, Μέλος 

10. Παπαδάκης Εμμανουήλ, Μέλος 

11. Σμυρνάκης Νικόλαος, Μέλος 

 

Στη συνεδρίαση συμμετείχε ο κος Γκιούλμπας Γεώργιος, Γενικός Διευθυντής της ΔΕΥΑΧ, η κα 

Δανελάκη Μαρία, Προϊσταμένη του Οικονομικού Τμήματος και ο κος Τερζάκης Θεόδωρος, 

Νομικός Σύμβουλος της ΔΕΥΑΧ, για να ενημερώσουν τα μέλη και να εισηγηθούν τα θέματα της 

ημερήσιας διάταξης καθώς και η κα Σαρρή Κορίνα, υπάλληλος της Δ.Ε.Υ.Α.Χ. για την τήρηση των 

πρακτικών.  

 

ΑΡΙΘΜΟΣ ΑΠΟΦΑΣΗΣ 194/2023 

ΘΕΜΑ: Ενημέρωση Διοικητικού Συμβουλίου της ΔΕΥΑ Χερσονήσου για το επικείμενο 

νομοσχέδιο αναδιοργάνωσης των ΔΕΥΑ μέσω συγχωνεύσεων  

Εισηγούμενος το 1ο θέμα Εκτός Ημερησίας Διάταξης, ο Πρόεδρος του Δ.Σ. ενημερώνει τα μέλη 

για το θέμα και στη συνέχεια δίνει το λόγο στον Γενικό Διευθυντή ο οποίος είπε στα μέλη τα 

εξής: 

ΛΟΥΤΡΕΣ ΒΙΟΛΟΓΙΚΟΣ ΜΑΛΙΩΝ, ΜΑΛΙΑ 70007, Α.Φ.Μ.: 997660387 Δ.Ο.Y.: ΗΡΑΚΛΕΙΟΥ 

ΤΗΛ. 2897032407, e-mail: info@deyahers.gr 
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“ Η εποπτεία των οικονομικών στοιχείων των ΔΕΥΑ γινόταν έως πρόσφατα, από την Εθνική Επιτροπή Υδάτων, 

σύμφωνα με τις προβλέψεις του Ν. 4483/2017 και της ΚΥΑ 135275/19.05.2017 (Φ.Ε.Κ. Β/1751/22.05.2017) 

«Έγκριση γενικών κανόνων κοστολόγησης και τιμολόγησης υπηρεσιών ύδατος. Μέθοδος και διαδικασίες για 

την ανάκτηση κόστους των υπηρεσιών ύδατος στις διάφορες χρήσεις του»  

Βασικός άξονας της μεθοδολογίας είναι ότι τα έσοδα από τέλη των υπηρεσιών ύδρευσης, αποχέτευσης και 

λοιπά τέλη, πρέπει υποχρεωτικά να καλύπτουν τις αναγκαίες λειτουργικές δαπάνες, το κόστος επενδύσεων, 

το περιβαλλοντικό κόστος και το κόστος ανάκτησης υπηρεσιών ύδατος και να είναι σύμφωνα με τις εκάστοτε 

αποφάσεις της Εθνικής Επιτροπής Υδάτων που αναφέρονται στους γενικούς κανόνες κοστολόγησης και 

τιμολόγησης των υπηρεσιών ύδατος. 

Με το Νόμο 5037/28-3-2023 (ΦΕΚ 78 Α’) οι ΔΕΥΑ της χώρας τέθηκαν υπό την αρμοδιότητα της διευρυμένης 

πλέον ΡΑΕ η οποία μετονομάστηκε σε ΡΑΑΕΥ, Ρυθμιστική Αρχή Αποβλήτων, Ενέργειας και Υδάτων, 

δημιουργώντας εύλογη απορία, αφού στον τομέα των Υδάτων δεν υπάρχει ελεύθερη αγορά για ρύθμιση. 

Στη συνέχεια εκδόθηκε η προβλεπόμενη από τον προαναφερθέντα Νόμο, ΚΥΑ ΥΠΕΝ/ΔΣΔΥΥ/53924/460/ 19-5-

2023 των Υπουργών Περιβάλλοντος & Ενέργειας και Εσωτερικών, με την οποία καθορίστηκαν τα κριτήρια 

αξιολόγησης της διαχειριστικής ικανότητας των παρόχων υπηρεσιών ύδατος και Φο.Δ.Σ.Α. οι οποίοι για να 

θεωρηθούν επαρκείς, λαμβάνονται υπόψη τα παρακάτω: 

α) Η απαραίτητη διοικητική, διαχειριστική επιχειρησιακή και τεχνική επάρκεια σύμφωνα με τις διεθνείς καλές 

πρακτικές και  

β) Η χρηματοοικονομική βιωσιμότητα. 

Στο άρθρο 12 του Νόμου 5037/28-3-2023 με τίτλο «Αναδιοργάνωση παρόχων υπηρεσιών ύδατος και Φορέων 

Διαχείρισης Στερεών Αποβλήτων» αναφέρονταν τα παρακάτω σχετικά με την νεοσύστατη Ρυθμιστική Αρχή: 

«Έως την 31η Δεκεμβρίου 2024, η Ρυθμιστική Αρχή Αποβλήτων, Ενέργειας και Υδάτων 

(Ρ.Α.Α.Ε.Υ.) υποβάλλει στους Υπουργούς Περιβάλλοντος και Ενέργειας και Εσωτερικών πρόταση 

ολοκληρωμένης δέσμης μέτρων, συνοδευόμενη από ανάλυση οικονομικών και κοινωνικών 

συνεπειών, για τη διασφάλιση της επιχειρησιακής λειτουργίας του συνόλου των παρόχων 

υπηρεσιών ύδατος. Στο πλαίσιο αυτό, προτείνει την αναδιοργάνωσή τους, 

συμπεριλαμβανομένης της δυνατότητας διαδημοτικών συνεργασιών και σύναψης 

προγραμματικών συμβάσεων, καθώς και κάθε πρόσφορο μέτρο, προς ενίσχυση της 

διαχειριστικής τους ικανότητας. Οι προτάσεις της Ρ.Α.Α.Ε.Υ. λαμβάνουν υπόψη, ιδίως, 

γεωγραφικές παραμέτρους και οικονομικά κριτήρια, όπως το λειτουργικό κόστος, το ποσοστό 

ανάκτησης κόστους και τις ταμειακές ροές, πληθυσμιακά κριτήρια, την περιβαλλοντική 

συμπεριφορά των παρόχων και τις υφιστάμενες υποδομές, καθώς και κοινωνικές παραμέτρους, 

και αποσκοπούν στη βελτίωση της ποιότητας των παρεχόμενων υπηρεσιών ύδατος, τη μείωση 

των αρνητικών συνεπειών στο φυσικό περιβάλλον και τη βέλτιστη τιμή» 

Ο παραπάνω νόμος περί ΡΑΑΕΥ μπορεί να ψηφίστηκε αλλά μέχρι σήμερα δεν έχει εφαρμοστεί. Η ΡΑΑΕΥ δεν 

έχει ακόμα στελεχωθεί προκειμένου να εκπληρώσει την αποστολή της όπως αυτή αναφέρεται στα κείμενα 

του Νόμου. 

Πρόσφατα, εντελώς ξαφνικά, αναιτιολόγητα απροειδοποίητα και χωρίς διαβούλευση, ο Υπουργός 

Περιβάλλοντος και Ενέργειας κ. Θεόδωρος Σκυλακάκης παρουσίασε στο Υπουργικό Συμβούλιο νομοσχέδιο 
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για την προσαρμογή στην κλιματική αλλαγή, την επίτευξη της αστικής ανθεκτικότητας, την προστασία του 

περιβάλλοντος και την καταστολή της αυθαίρετης δόμησης. Στο νομοσχέδιο προβλέπεται μεταξύ άλλων η 

συγχώνευση των ΔΕΥΑ και των Υπηρεσιών Ύδρευσης – Αποχέτευσης των Δήμων που δεν διαθέτουν ΔΕΥΑ 

ανά την επικράτεια και η δημιουργία συγκεντρωτικών σχημάτων που θα καλύπτουν ευρύτερες περιοχές και 

θα δημιουργούν σημαντικές οικονομίες κλίμακας.  

Έπειτα από συνάντηση του Προέδρου της ΕΔΕΥΑ κ. Γιώργου Μαρινάκη με τον Υπουργό κ. Θ. Σκυλακάκη 

κατόπιν προσκλήσεώς του για να τον ενημερώσει για τις νομοθετικές ρυθμίσεις που προωθούνται από το 

ΥΠΕΝ για την αλλαγή της οργάνωσης των Δ.Ε.Υ.Α. μέσω συγχωνεύσεων, έγινε γνωστό ότι το νομοσχέδιο 

στοχεύει στη σαρωτική συγχώνευση 371 Οργανισμών-ΔΕΥΑ σε μόλις 13-15. Συγκεκριμένα: 

• Κάθε Περιφέρεια ή Υδατικό Διαμέρισμα θα διαθέτει μια Εταιρεία διαχείρισης του πόσιμου νερού και των 

λυμάτων.  

• Οι υφιστάμενες Δ.Ε.Υ.Α. θα συνεχίσουν να λειτουργούν ως τοπικά παραρτήματα του νέου φορέα, αλλά 

θα χάσουν την νομική τους οντότητα και αυτοτέλεια. 

• Η Τοπική Αυτοδιοίκηση θα συμμετέχει με εκπροσώπους της στην εννεαμελή  διοίκηση του νέου φορέα, 

η οποία  μάλλον θα αποτελείται από πέντε από τους Δημάρχους των συγχωνευόμενων περιοχών και 

ίσως δυο καθηγητές, ένας εκπρόσωπο της κυβέρνησης και ένας εκτελεστικό διευθυντής. 

• Το χρέος των Δ.Ε.Υ.Α. προς τη ΔΕΗ θα αποπληρωθεί με δάνειο από την πολιτεία που θα παρακρατείται 

και θα εξυπηρετείται σε δόσεις από τους πόρους της Αυτοδιοίκησης των οικείων Δήμων. 

Στην Κρήτη φαίνεται ότι προβλέπεται η ίδρυση ενός νέου φορέα σε επίπεδο διευρυμένης χωρικής ενότητας, 

της Περιφέρειας Κρήτης. 

Το αρμόδιο υπουργείο κάνει λόγο για εξορθολογισμό της διαχείρισης του νερού, δεδομένου ότι τα χρέη των 

ΔΕΥΑ, μόνον εξαιτίας του ενεργειακού κόστους, έχουν εκτοξευτεί τα τελευταία δύο χρόνια στα 200 εκατ. 

ευρώ. Θεωρεί πως επιδιώκεται μια σημαντική μεταρρύθμιση ώστε η χώρα να αποκτήσει πολύ λιγότερες, 

αλλά ισχυρές Επιχειρήσεις Ύδρευσης και Αποχέτευσης, που θα καλύπτουν επαρκώς και σε προσιτό κόστος τις 

ανάγκες των πολιτών. Επίσης, η κεντρική διοίκηση θεωρεί πως θα περιοριστούν τα ζητήματα που οδήγησαν 

σε συσσώρευση οφειλών προς την ΔΕΗ, συσσώρευση ανείσπρακτων λογαριασμών καταναλωτών και 

αυξημένες απώλειες νερού. Οι νέες ισχυρές Επιχειρήσεις Ύδρευσης και Αποχέτευσης εκτιμάται ότι θα 

μπορέσουν να αντιμετωπίσουν τα προβλήματα που προαναφέρθηκαν, με τη δημιουργία σημαντικών 

οικονομιών κλίμακας και εξοικονόμηση πόρων. 

Σε ότι αφορά τη δομή των νέων εταιρειών ύδρευσης της περιφέρειας (πλην ΕΥΔΑΠ και ΕΥΑΘ δηλαδή), αυτές 

θα ονομάζονται Μείζονες Δημοτικές Επιχειρήσεις Ύδρευσης και Αποχέτευσης, θα είναι διαδημοτικές 

επιχειρήσεις, ειδικού κοινωφελούς και μη κερδοσκοπικού χαρακτήρα, όπως οι σημερινές ΔΕΥΑ. Θα 

διοικούνται από Συμβούλιο Στρατηγικής και Εποπτείας μέλη του οποίου θα είναι κάποιοι από τους Δήμους 

στους οποίους παρέχουν υπηρεσίες, ενώ όργανο διοίκησής τους θα είναι μία 9μελή Εκτελεστική Επιτροπή και 

ένας Εκτελεστικός Διευθυντής, που θα επιλέγεται με κριτήρια αγοράς. 

Με το εν λόγω σχέδιο νόμου το Υπουργείο αναφέρει ότι θα υπάρξει και ρύθμιση των χρεών των ΔΕΥΑ μέσω 

δανείου το οποίο θα παρακρατηθεί από τα θεσμοθετημένα έσοδα των Δήμων, ενώ θα θεσπιστεί μηχανισμός 

μη δημιουργίας νέων. Επίσης εκτιμά ότι θα αυξηθεί η εισπραξιμότητα των λογαριασμών των καταναλωτών 

από τις νέες επιχειρήσεις.  Σε κάθε περίπτωση όμως, η σημαντική αλλαγή που επέρχεται είναι ότι οι δήμοι και 

οι Σύνδεσμοι ύδρευσης δε θα μπορούν να παρέχουν πλέον υπηρεσίες διαχείρισης υδάτων και λυμάτων. 
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Όσο αφορά τη ΔΕΥΑ Χερσονήσου, παρατίθεται παρακάτω ένας πίνακας, τον οποίο ζήτησε η ΕΔΕΥΑ να τον 

συμπληρώσουν όλες οι ΔΕΥΑ της χώρας, προφανώς για να αποτυπωθεί η υπάρχουσα κατάσταση. 

2018 2019 2020 2021 2022
Α' ΚΑΙ Β' 

ΤΕΤΡΑΜΗΝΟ 2023

Σύνολο λειτουργικών δαπανών/εξόδων (ομάδα 6) 5.379.219,33 € 5.133.376,80 € 5.296.503,86 € 5.494.234,79 € 6.791.914,69 € 4.957.501,83 €

Συνολικές Δαπάνες Ηλεκτρικής Ενέργειας 1.288.916,39 € 1.243.286,14 € 1.012.208,90 € 1.229.222,56 € 2.304.343,78 € 2.230.234,71 €

Σύνολο βεβαιωθέντων εσόδων 5.142.056,16 € 5.038.205,57 € 3.241.725,94 € 4.426.534,61 € 4.961.929,58 € 3.731.535,44 €

Σύνολο εισπραχθέντων εσόδων 5.998.509,71 € 5.458.278,68 € 4.187.711,36 € 4.685.563,06 € 7.092.872,39 € 5.902.146,92 €

Χρέος προς πάροχο ηλεκτρικής ενέργειας (ΔΕΗ ή άλλος πάροχος) μέχρι σήμερα 0,00 €

Ληξιπρόθεσμες οφειλές καταναλωτών μέχρι 31/12/2022 5.468.585,89 €

Ληξιπρόθεσμες οφειλές καταναλωτών σε ρύθμιση 4.033.526,67 €

Ληξιπρόθεσμες οφειλές καταναλωτών χωρίς ρύθμιση 1.435.059,22 €

ΕΡΩΤΗΜΑΤΟΛΟΓΙΟ ΕΔΕΥΑ ΓΙΑ ΤΗ ΔΕΥΑ ΧΕΡΣΟΝΗΣΟΥ

 

Παρατηρούμε ότι η ΔΕΥΑ Χερσονήσου δεν έχει καθόλου οφειλές προς τη ΔΕΗ, αν και η δαπάνη της ηλεκτρικής 

ενέργειας έχει εκτιναχθεί από τα 1,28 εκ. ευρώ το 2018 στα 2,23 εκ ευρώ το 2023, χωρίς να περιλαμβάνεται ο 

λογαριασμός του Δεκεμβρίου. 

Επίσης παρατηρούμε ότι η εισπραξιμότητα της επιχείρησης μετά την πάροδο της υγειονομικής κρίσης, 

κυμαίνεται σε πολύ ικανοποιητικά επίπεδα, με τις εισπράξεις του 2022 να ανέρχονται σε 7,09 εκ ευρώ και να 

υπερκαλύπτουν τα έξοδα της χρονιάς. Ομοίως φαίνεται να διαμορφώνεται η κατάσταση και για το 2023 το 

οποίο όμως είναι ακόμη σε εξέλιξη. Μια υστέρηση υπάρχει μόνο σε επίπεδο βεβαιώσεων, λόγω της οποίας 

χρειάζεται προσαρμογή της τιμολογιακής πολιτικής ώστε να αντιμετωπιστεί η ιδιαίτερη κατάσταση που έχει 

πλέον παγιωθεί στην αγορά με την ακρίβεια, κυρίως του ενεργειακού κόστους.  

Η ΔΕΥΑΧ έχει δομήσει σύστημα ελέγχου των εισπράξεων με αντιμετώπιση των ανεξόφλητων μέσω 

εκτεταμένων και συστηματικών ειδοποιήσεων και διακοπών, ενώ με το σταθερό και εκτεταμένο καθεστώς 

διακανονισμών που εφαρμόζει τα τελευταία χρόνια έχει το μεγαλύτερο τμήμα του ανεξόφλητου υπολοίπου 

διακανονισμένο και ελεγχόμενο. 

Με βάση τα παραπάνω γίνεται αντιληπτό ότι καμία από τις επιδιώξεις του νέου νομοσχεδίου, ακόμη και αν 

είναι πράγματι αυτές οι επιδιώξεις του, και ακόμη και αν πετύχει όλους τους στόχους του, δεν έχει να 

προσφέρει κάτι ουσιαστικό στην ΔΕΥΑ Χερσονήσου, η οποία μετά την τρικυμία του Καλλικράτη έχει πλέον 

μπει σε μια σειρά και έχει τακτοποιήσει τα οικονομικά της. Παράλληλα, μέσω της πληθώρας των 

εκτελεσμένων και εκτελούμενων έργων, έχει ήδη αντικαταστήσει και αναβαθμίσει μεγάλο μέρος των 

απαρχαιωμένων δικτύων που κληρονόμησε και έχει πλέον περάσει στον τομέα του εκσυγχρονισμού των 

δικτύων με την εγκατάσταση τηλεμετρίας στην ύδρευση και την αποχέτευση, συστημάτων εξοικονόμησης 

ενέργειας, καθώς και κατασκευής και λειτουργίας φωτοβολταϊκών συστημάτων για την αυτοπαραγωγή 

μέρους της ενεργειακής της κατανάλωσης. 

Το θέμα όπως μπορεί κανείς να αντιληφθεί είναι εξαιρετικά σοβαρό και έχει δημιουργήσει μεγάλη 

αναστάτωση πανελλαδικά σε ΔΕΥΑ και Δήμους. Κείμενο διαβούλευσης με περισσότερες λεπτομέρειες δεν 

έχει δοθεί, ωστόσο η βασική κατεύθυνση του Νομοσχεδίου είναι προφανής. Οι επιπτώσεις ενός τέτοιου 

εγχειρήματος θα είναι πολύπλευρες και αλυσιδωτές τόσο για τις ΔΕΥΑ και τους Δήμους, όσο και για τις 

τοπικές κοινωνίες. Συγκεκριμένα: 
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� Οι ΔΕΥΑ που αποτελούν περιουσία της Τοπικής Αυτοδιοίκησης καταργούνται και μετατρέπονται σε τοπικά 

παραρτήματα, χάνοντας τη νομική τους οντότητα και αυτοτέλεια. Οι Δήμοι θα αποδυναμωθούν σημαντικά 

αφού ουσιαστικά αφαιρείται η αρμοδιότητά τους στον έλεγχο ενός πολύτιμου φυσικού πόρου. Η στέρηση 

της διαχείρισης του νερού συνεπάγεται πλήρη απώλεια της διοικητικής και οικονομικής αυτοτέλειας σε 

ένα στρατηγικό και ανταποδοτικό πόρο της Τοπικής Αυτοδιοίκησης. Ιδιαίτερα ο Δήμος Χερσονήσου, στην 

έκταση του οποίου βρίσκεται ένας από τους πλουσιότερους και ποιοτικότερους υδροφορείς της 

ανατολικής Κρήτης, αυτός της περιοχής των Μαλίων, ενώ στην έκτασή του επίσης έχει κατασκευαστεί  και 

λειτουργεί και το φράγμα Αποσελέμη που τροφοδοτεί μεγάλο μέρος της ανατολικής Κρήτης,  θα χάσει τη 

διαχείριση ενός πολύ σημαντικού εργαλείου ανάπτυξης της περιοχής η οποία αναμφίβολα θα δεχτεί 

τεράστιες περιβαλλοντικές πιέσεις και οχλήσεις λόγω της συνεχούς ανάπτυξης του τουρισμού και του 

νέου αεροδρομίου. 

� Η εκπροσώπηση του Δήμου στο ένα και μοναδικό Διοικητικό Συμβούλιο του νέου Οργανισμού θα είναι 

μηδαμινή έως ανύπαρκτη, με όσα συνεπακόλουθα στα συμφέροντα του τόπου και των ανθρώπων του. 

Την ίδια στιγμή που σύμφωνα με το Ενωσιακό Δίκαιο (περιλαμβανομένων των Οδηγιών 2000/60 και 

20008/98) οι αποφάσεις πρέπει να λαμβάνονται και να εκτελούνται όσο το δυνατόν εγγύτερα στον πολίτη. 

Το αντικείμενο των ΔΕΥΑ αφορά παρεμβάσεις δίπλα και κοντά στον πολίτη και στα διάφορα ζητήματα που 

προκύπτουν από τη διαχείριση του πόσιμου νερού και όχι απρόσωπους και συγκεντρωτικούς οργανισμούς 

που αγνοούν τις τοπικές συνθήκες και δεν μπορούν αν δράσουν ευέλικτα και αποτελεσματικά και 

σύμφωνα με τις ανάγκες των τοπικών κοινωνιών. Τις ανάγκες θα τις κρίνουν ξένοι με τα τοπικά 

προβλήματα και τις τοπικές ιδιαιτερότητες. 

� Το μη αντιπροσωπευτικό Διοικητικό Συμβούλιο της γιγαντωμένης εταιρείας που θα συσταθεί, ενδέχεται 

να κατευθύνει όλα τα έργα ύδρευσης-αποχέτευσης και βιολογικών καθαρισμών αξίας πολλών δις ευρώ 

από το νέο ΕΣΠΑ και το Ταμείο Ανάκαμψης, με τρόπο που δεν συνάδει με τις ιδιαίτερες ανάγκες και τις 

προτεραιότητες της κάθε περιοχής, ενώ το ενδεχόμενο εμπλοκής στη διαχείριση του νερού και των 

λυμάτων των μεγάλων εταιρειών, ενδεχομένως μέσω ΣΔΙΤ, με συμβόλαια διαχείρισης για πολλά  χρόνια, 

ίσως και να σημαίνει επί της ουσίας την έμμεση ιδιωτικοποίηση της διαχείρισης του νερού και των 

λυμάτων.  

� Στο επιχειρησιακό επίπεδο, εκτιμάται ότι το εγχείρημα των υποχρεωτικών συνενώσεων δεν θα 

λειτουργήσει διότι παραβλέπει τις ιδιαιτερότητες και τις δυσκολίες της διαχείρισης του νερού και τις 

τοπικές δυσκολίες. Η αντιμετώπιση των χιλιάδων βλαβών καθώς και η προληπτική και κατασταλτική 

συντήρηση των υποδομών του υδρευτικού και αποχετευτικού συστήματος στην πράξη, θα εμφανίζει 

σημαντικές καθυστερήσεις ελλείψει ευελιξίας. Η εμπειρία έχει δείξει ότι τα συγκεντρωτικά υδροκέφαλα 

σχήματα είναι δυσκίνητα με πολύπλευρες δυσκολίες προσαρμογής σε τοπικές συνθήκες. Η Ελλάδα είναι 

μια χώρα με σημαντικές ιδιαιτερότητες ως προς το γεωγραφικό ανάγλυφο, τις κλιματολογικές και 

υδρολογικές συνθήκες, τις ξεχωριστές δραστηριότητες που αναπτύσσονται και τις κατά τόπους πρακτικές 

που απαιτούν διακριτές πολιτικές διαχείρισης. Οι οριζόντιες συγχωνεύσεις οργανισμών και υπηρεσιών 

μεταξύ χώρων που οι χρήσεις, οι πιέσεις και οι τρόποι παροχής νερού είναι εντελώς διαφορετικές θα 

επιφέρουν πολύ περισσότερα προβλήματα από αυτά που θα λύσουν. Στη χώρα υπάρχουν ΔΕΥΑ που 

ασκούν δραστηριότητα σε διαφορετικές και διάσπαρτες περιοχές, νησιωτικές, αστικές, ορεινές, υπαίθρου, 

τουριστικές κλπ. όπου κάθε κατηγορία χρίζει ιδιαίτερης προσέγγισης.  

� Η τοπική οικονομία η οποία αναμφίβολα στηρίζεται από τη ΔΕΥΑΧ μέσω της παροχής υπηρεσιών ζωτικής 

σημασίας, οι δημότες,  οι πολλές τοπικές επιχειρήσεις και επαγγελματίες της ευρύτερης περιοχής θα 

χάσουν έναν σημαντικό συνεργάτη. Η εξυπηρέτηση των πολιτών θα γίνει απρόσωπη, ενώ τα αιτήματά 

τους θα εξετάζονται σε μεγάλο βάθος χρόνου και υπό διαφορετικό πρίσμα. 

ΑΔΑ: Ψ28ΨΟΛΝΞ-ΗΙΟ



6 

 

� Η τιμή του νερού εκτιμάται ότι, αντίθετα από τις προσδοκίες του Υπουργείου, θα αυξηθεί γεωμετρικά, ενώ 

η νέα Εταιρεία είναι πολύ πιθανό να λειτουργήσει όχι με γνώμονα μόνο την ανταποδοτικότητα αλλά και 

την κερδοφορία. Δεν αποκλείεται η μετέπειτα αλλαγή της νομικής μορφής όσο και η περαιτέρω 

συγχώνευση των λιγοστών Οργανισμών ή και η απορρόφησή τους από την ΕΥΔΑΠ και ΕΥΑΘ. 

� Ερωτηματικό παραμένει η συνέχιση κοινωνικού τιμολογίου για ευπαθείς ομάδες πληθυσμού (τρίτεκνοι, 

πολύτεκνοι, άτομα με αναπηρία, μονογονεικές οικογένειες, μακροχρόνια άνεργοι, δικαιούχοι ΚΕΑ κλπ.), η 

διατήρηση της επιβράβευσης συνεπών καταναλωτών (έκπτωση συνέπειας), η συνέχιση υπαγωγής των 

καταναλωτών σε ευνοϊκές ρυθμίσεις αποπληρωμής οφειλών κλπ. 

� Η πρόβλεψη για τους εργαζομένους ως προς την άσκηση και το καθεστώς εργασίας τους, τα δικαιώματά 

τους ή τις δυνατότητες των επιλογών τους,  είναι νεφελώδης, αν και φαίνεται ότι στην παρούσα δεν είναι 

στο επίκεντρο οι εργαζόμενοι αλλά οι επιχειρήσεις και η διαχείρισή τους από τους Δήμους. Το Υπουργείο 

διαβεβαιώνει ότι διασφαλίζονται οι θέσεις εργασίας όλων των εργαζομένων.   

Η επιχειρούμενη μεταρρύθμιση θα εξελιχθεί σε απορρύθμιση με επιπτώσεις στους πολίτες και τις τοπικές 

κοινωνίες. Η διαχείριση του αντικειμένου μόνο στο πλαίσιο της Τοπικής Αυτοδιοίκησης μπορεί να είναι 

αποδοτική και ωφέλιμη για τις τοπικές κοινωνίες. 

Εξετάζοντας την ευρωπαϊκή πραγματικότητα, διαπιστώνουμε ότι η πρακτική της διαχείρισης του νερού και 

των αποχετευτικών συστημάτων από Δημοτικές Επιχειρήσεις και Δήμους είναι η επικρατούσα και 

εφαρμόζεται στις περισσότερες χώρες. Ωστόσο, στην Ολλανδία και την Ιταλία που επιχειρήθηκε ανάλογη 

μεταρρύθμιση συγχωνεύσεων, η διαδικασία διήρκησε 18 και 10 χρόνια αντίστοιχα, γεγονός που 

υπογραμμίζει την πολυπλοκότητα ενός τέτοιου εγχειρήματος. Στην Ελλάδα, η εν λόγω μεταρρύθμιση φαίνεται 

ότι θα διαρκέσει μερικούς μήνες και θα γίνει χωρίς αξιολόγηση, χωρίς τεχνικά και οικονομικά δεδομένα και 

χωρίς μελέτες σκοπιμότητας και βιωσιμότητας, γεγονός που εντείνει τον προβληματισμό για την εξέλιξη του 

όλου εγχειρήματος. 

Οι 126 ΔΕΥΑ που λειτουργούν σήμερα έχουν εκτελέσει έργα που υπερβαίνουν τα 20 δις ευρώ στους 

νευραλγικούς τομείς της δραστηριότητάς τους. Το έργο αυτό συνεχίζεται αφού σήμερα οι ΔΕΥΑ εκτελούν 

έργα ύψους 2 δις, ενώ στην επόμενη προγραμματική περίοδο θα χρηματοδοτηθούν για έργα και δράσεις που 

υπερβαίνουν τα 4 δις. Βεβαίως και υπάρχουν προβλήματα και δυσκολίες όπως η υποστελέχωση και ένα 

υψηλό χρέος στους παρόχους ενέργειας (κυρίως στη ΔΕΗ) για το οποίο όμως δεν ευθύνονται, αφού δεν 

επιδοτήθηκαν σύμφωνα με το ενεργειακό τους προφίλ, ενώ δεν υφίστανται οι συνθήκες και λείπουν οι 

προϋποθέσεις για την ενεργειακή τους αυτάρκεια όπως ο χώρος στο ηλεκτρικό δίκτυο και οι απαιτούμενες 

χρηματοδοτήσεις. Γενικά οι ΔΕΥΑ από το ξέσπασμα της οικονομικής κρίσης και μετά, και αφού εφαρμόστηκε 

το πρόγραμμα “Καλλικράτης” χωρίς προσωπικό, πόρους και εξοπλισμό πλαγιοκοπήθηκαν και 

αφυδατώθηκαν, χωρίς ωστόσο να πάψουν να ανταποκρίνονται στις ανάγκες των τοπικών κοινωνιών. 

Η Πολιτεία επικαλείται ότι οι ΔΕΥΑ έχουν χρέη και με την ολοκλήρωση των συγχωνεύσεων τα χρέη αυτά θα 

ρυθμιστούν συμψηφιστικά με τους πόρους που απευθύνονται στην Τοπική Αυτοδιοίκηση, ενώ θα θεσπιστεί 

μηχανισμός μη δημιουργίας νέων χρεών. Δεν ανταποκρίθηκε όμως ποτέ στο αίτημα όλων των Δημοτικών 

Επιχειρήσεων, οι οποίες συνέχιζαν επί χρόνια να χρεώνονται με τιμές οικιακού καταναλωτή και όχι με 

βιομηχανικό τιμολόγιο, για τις ενεργειακές καταναλώσεις των αναμφισβήτητα ενεργοβόρων εγκαταστάσεών 

τους. 

Την ίδια στιγμή αναξιοποίητα παραμένουν τα βασικά ευρήματα της ανεξάρτητης μελέτης που εκπόνησε η DG 

Regio για 35 ΔΕΥΑ ανά την επικράτεια, σύμφωνα με τα οποία οι ΔΕΥΑ εκτελούν την αποστολή τους, ωστόσο 

αντιμετωπίζουν προβλήματα λόγω έλλειψης προσωπικού και ενεργειακού κόστους. 
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Από την άλλη πλευρά, με πρόσφατη απόφασή του, το ΣτΕ θέτει το πλαίσιο ορθής εφαρμογής της ευρωπαϊκής 

Οδηγίας 2000/60 για την προστασία των υδάτων, ενώ ταυτόχρονα  αναγνωρίζει την υποχρέωση των 

Κυβερνήσεων να διαχειρίζονται το νερό ως κοινωφελές αγαθό και όχι ως εμπορικό προϊόν. 

Συγκεκριμένα, η μείζονα σύνθεση του Δ’ Τμήματος του ΣτΕ, με την προσφάτως δημοσιευθείσα 2519/2022 

απόφασή της, με την οποία εξετάζει την υπ’ αριθμ. 135275/19.05.2017 απόφαση της διυπουργικής Εθνικής 

Επιτροπής Υδάτων, περί κανόνων τιμολόγησης του νερού, σε σχέση με την Οδηγία 2000/60 και τη σχετική 

εθνική νομοθεσία (ν. 3199/2003 και π.δ. 51/2007), αναφέρεται στη διακήρυξη της ίδιας της ευρωπαϊκής 

Οδηγίας 2000/60/ΕΚ ότι  «το ύδωρ δεν είναι εμπορικό προϊόν» και σημειώνει ότι από τις διατάξεις της 

Οδηγίας και το σκοπό της, συνιστάμενο στη διασφάλιση της ποιότητας του ύδατος και στη διαχείριση αυτού 

όχι ως εμπορικού προϊόντος, αλλά ως κοινωφελούς αγαθού, προκύπτει ότι η εθνική πολιτική παροχής 

υπηρεσιών ύδρευσης, συμπεριλαμβανομένης και της τιμολόγησης αυτών, πρέπει να σχεδιάζεται από τα 

κράτη μέλη ως πολιτική παροχής υπηρεσιών κοινής ωφέλειας, με κριτήριο την επίτευξη των περιβαλλοντικών 

στόχων της εν λόγω Οδηγίας, ανά λεκάνη απορροής υδάτων, για την προστασία των εσωτερικών, 

επιφανειακών και υπόγειων υδάτων συνεκτιμώντας κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις. 

Τα προβλήματα των ΔΕΥΑ ανά την επικράτεια είναι γνωστά και συγκεκριμένα, ενώ η Ένωση των ΔΕΥΑ, ως 

θεσμικός εκπρόσωπος, τα έχει κατ’ επανάληψη και με όλους τους πρόσφορους τρόπους αναδείξει 

προτείνοντας συγκεκριμένες λύσεις. Μέχρι σήμερα η Πολιτεία δεν έχει σταθεί στο ύψος των περιστάσεων. 

Αντί να στηρίξει μέσα από συνολικές πολιτικές την επίλυση των λιγοστών κρίσιμων προβλημάτων, προωθεί 

ένα νομοσχέδιο που θα γεννήσει επιπρόσθετα και πολλαπλάσια προβλήματα.  

Συμπερασματικά, οι ΔΕΥΑ αφαιρούνται από τη δικαιοδοσία των οικείων Δήμων και των τοπικών κοινωνιών 

λόγω της συσσώρευσης χρεών, κυρίως για την ηλεκτρική ενέργεια, λόγω της χαμηλής εισπραξιμότητας των 

ανταποδοτικών τελών από τους καταναλωτές και λόγω της αδυναμίας τους να διαχειριστούν τον φυσικό πόρο 

επαρκώς, αφού εμφανίζουν μεγάλο ποσοστό διαρροών. 

Δεδομένης της κρισιμότητας των στιγμών παρέχουμε τη σχετική ενημέρωση, σας καλούμε να πάρετε θέση, 

όπως θέση θα ήταν απαραίτητο να πάρει και το Δημοτικό Συμβούλιο για τα παρακάτω:  

1. Η ΔΕΥΑ Χερσονήσου δεν εμπίπτει σε καμία από τις διαφαινόμενες επιδιώξεις του νομοσχεδίου και της 

συγχώνευσης και επομένως δεν μπορεί παρά να είναι αντίθετη σε μια τέτοια προοπτική. 

Δεν χρωστά ούτε ένα ευρώ για την ηλεκτρική της ενέργεια, αφού μάλιστα απολαμβάνει και έκπτωση 

συνέπειας από τη ΔΕΗ, όπως δεν έχει οφειλές και προς τους προμηθευτές της. Ισορρόπησε μετά τον 

κλονισμό που προκλήθηκε στο περιβάλλον της από την μεταρρύθμιση του Καλλικράτη, μάλιστα εν’ μέσω 

10ετούς οικονομικής και 3ετούς υγειονομικής κρίσης. 

Έχει ψηφίσει και εφαρμόζει από το 2018 ενιαίο κλιμακωτό τιμολόγιο σύμφωνα με τις απαιτήσεις της ΚΥΑ 

για την τιμολόγηση του νερού,  ενώ μέσω συστηματικής και αντικειμενικής διαχείρισης  των ανεξόφλητων 

οφειλών των καταναλωτών εφαρμόζοντας ένα σταθερό και εκτεταμένο καθεστώς διακανονισμών έχει το 

μεγαλύτερο τμήμα του ανεξόφλητου υπολοίπου διακανονισμένο και ελεγχόμενο. 

Έχει αποδεδειγμένη διαχειριστική επάρκεια αφού εκτελεί όλα αυτά τα χρόνια ένα πολύ μεγάλο έργο 

παραγωγής έργων υποδομής μέσω συγχρηματοδοτούμενων προγραμμάτων, άνω των 25 εκ. ευρώ ανά 

προγραμματική περίοδο ΕΣΠΑ. Έχει αντικαταστήσει τα περισσότερα από τα απαρχαιωμένα δίκτυα 

ύδρευσης που κληρονόμησε, ενώ πλέον αναπτύσσει και συστήματα εκσυγχρονισμού δικτύων με 

τηλεμετρίες και  ενεργειακές αναβαθμίσεις που θα περιορίσουν δραστικά τις διαρροές και τις απώλειες 

του φυσικού πόρου. Τον τελευταίο καιρό δε, έχει εισέλθει και στο χώρο της αυτοπαραγωγής της 
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ηλεκτρικής ενέργειας που καταναλώνει, με την πρώτη μονάδα ισχύος 300kWh να βρίσκεται ήδη σε 

εξέλιξη. 

2. Εκφράζει τη σύμφωνη γνώμη της στην εισήγηση η οποία αποτελεί αναπόσπαστο τμήμα της παρούσας 

απόφασης. Συντάσσεται απόλυτα με τη θέση της Ε.Δ.Ε.Υ.Α. και δεν αποδέχεται το επικείμενο νομοσχέδιο 

ως προς τη βασική του κατεύθυνση που προβλέπει υποχρεωτικές συγχωνεύσεις-συνενώσεις των ΔΕΥΑ οι 

οποίες θα αποτελέσουν μια αλυσιτελής και καταστροφική εξέλιξη. Το νερό θα πρέπει να παραμείνει στην 

τοπική αυτοδιοίκηση και στις τοπικές κοινωνίες γιατί εκεί ανήκει. 

3. Ζητά να αξιοποιηθούν τα ευρήματα και οι συστάσεις της ανεξάρτητης μελέτης της DG Regio και να 

αξιοποιηθεί το εργαλείο των διαδημοτικών συνεργασιών για τη βελτίωση της διαχειριστικής ικανότητας 

των ΔΕΥΑ, εφόσον αυτό κριθεί αμοιβαίως επωφελές.  

4. Για τα κοινά προβλήματα των ΔΕΥΑ προτείνει τη λύση τους ως εξής: 

Α. Ενεργειακό Κόστος: Ζητά ανάληψη πρωτοβουλίας της Πολιτείας για υπαγωγή των ΔΕΥΑ σε βιομηχανικό 

τιμολόγιο ενέργειας, ασχέτως παρόχου. Ζητά χώρο στο ηλεκτρικό δίκτυο, προτεραιότητα στην εξέταση 

αιτημάτων αδειοδότησης για έργα ΑΠΕ και επαρκείς χρηματοδοτήσεις μέσω ευρωπαϊκών ή εθνικών 

πόρων. 

Β. Επάρκεια προσωπικού. Ζητά άρση του αναίτιου περιορισμού και δυνατότητα πρόσληψης προσωπικού 

μέσω ΑΣΕΠ. 

Γ. Ληξιπρόθεσμες οφειλές καταναλωτών. Ζητά να δοθεί η δυνατότητα είσπραξης των οφειλών των 

καταναλωτών μέσω της ΑΑΔΕ σε όλες τις ΔΕΥΑ. 

Δ. Ζητά την ενίσχυση της Διεύθυνσης Υδάτων της Αποκεντρωμένης Διοίκησης Κρήτης, προκειμένου να 

μπορεί να ανταποκριθεί στο ρόλο επίβλεψης και συντονισμού των παρόχων νερού του νησιού. 

5. Δίνει εντολή η απόφαση αυτή να διαβιβασθεί άμεσα στο Δημοτικό Συμβούλιο του Δήμου Χερσονήσου 

λόγω της κρισιμότητας του θέματος και καλεί το Δημοτικό Συμβούλιο να πάρει θέση, αν το επιθυμεί.  

6. Δίνει εντολή στον Πρόεδρο και τον Γ. Διευθυντή να αξιοποιήσουν την απόφαση αυτή με τον 

προσφορότερο τρόπο και κυρίως να την διαβιβάσουν στην ΕΔΕΥΑ, ενώ σε περίπτωση υιοθέτησης της 

παρούσας από το Δημοτικό Συμβούλιο του Δήμου Χερσονήσου, θα μπορούσε να αποσταλεί και στο 

αρμόδιο Υπουργείο ώστε να γίνουν γνωστές οι θέσεις του. 

Τα παραπάνω τίθενται ενώπιον του Διοικητικού Συμβουλίου της ΔΕΥΑΧ για λήψη σχετικής απόφασης.” 

 

Ακολούθησε διαλογική συζήτηση μεταξύ των μελών. Ο Γενικός Δ/της ανέφερε ότι επιπρόσθετα 

των παραπάνω, προέκυψε κάποια φημολογία σχετικά με χωρική αναπροσαρμογή της 

σχεδιαζόμενης συγχώνευσης των ΔΕΥΑ της Κρήτης ώστε να προκύψουν τελικά δύο και όχι ένας 

νέος φορέας. Ένας για την Ανατολική και ένας για τη Δυτική Κρήτη. Ανέφερε ότι κατά τη γνώμη 

του αυτό αποτελεί ένα χειρότερο σενάριο σε σχέση με το υφιστάμενο σενάριο της δημιουργίας 

ενός φορέα. Τουλάχιστον σε αυτή την περίπτωση θα είχε κάποιες πιθανότητες η ευδοκίμηση 

της μελέτης και κατασκευής ενός κεντρικού αγωγού ύδρευσης παράλληλα με την κατασκευή 

του ΒΟΑΚ, ο οποίος θα μπορούσε να λύσει οριστικά το πρόβλημα υδροδότησης όλου του 

βορείου μετώπου του νησιού με την εξισορρόπηση του υδατικού ισοζυγίου και την κάλυψη του 

παγίου ελλείμματος της Ανατολικής Κρήτης. Σε αντίθετη περίπτωση η Ανατολική πλευρά θα 

αποτελέσει τον αδύναμο κρίκο του όλου εγχειρήματος.  
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Κατόπιν ο πρόεδρος ζήτησε από τα μέλη να αποφασίσουν σχετικά. 

Το Δ.Σ. λαμβάνοντας υπόψη τα παραπάνω και μετά από διαλογική συζήτηση 

ΑΠΟΦΑΣΙΖΕΙ ΟΜΟΦΩΝΑ 

 

1. Η ΔΕΥΑ Χερσονήσου δεν εμπίπτει σε καμία από τις διαφαινόμενες επιδιώξεις του 

νομοσχεδίου και της συγχώνευσης και επομένως δεν μπορεί παρά να είναι αντίθετη σε μια 

τέτοια προοπτική. 

Δεν χρωστά ούτε ένα ευρώ για την ηλεκτρική της ενέργεια, αφού μάλιστα απολαμβάνει και 

έκπτωση συνέπειας από τη ΔΕΗ, όπως δεν έχει οφειλές και προς τους προμηθευτές της. 

Ισορρόπησε μετά τον κλονισμό που προκλήθηκε στο περιβάλλον της από την μεταρρύθμιση 

του Καλλικράτη, μάλιστα εν’ μέσω 10ετούς οικονομικής και 3ετούς υγειονομικής κρίσης. 

Έχει ψηφίσει και εφαρμόζει από το 2018 ενιαίο κλιμακωτό τιμολόγιο σύμφωνα με τις 

απαιτήσεις της ΚΥΑ για την τιμολόγηση του νερού,  ενώ μέσω συστηματικής και 

αντικειμενικής διαχείρισης  των ανεξόφλητων οφειλών των καταναλωτών εφαρμόζοντας ένα 

σταθερό και εκτεταμένο καθεστώς διακανονισμών έχει το μεγαλύτερο τμήμα του 

ανεξόφλητου υπολοίπου διακανονισμένο και ελεγχόμενο. 

Έχει αποδεδειγμένη διαχειριστική επάρκεια αφού εκτελεί όλα αυτά τα χρόνια ένα πολύ 

μεγάλο έργο παραγωγής έργων υποδομής μέσω συγχρηματοδοτούμενων προγραμμάτων, 

άνω των 25 εκ. ευρώ ανά προγραμματική περίοδο ΕΣΠΑ. Έχει αντικαταστήσει τα 

περισσότερα από τα απαρχαιωμένα δίκτυα ύδρευσης που κληρονόμησε, ενώ πλέον 

αναπτύσσει και συστήματα εκσυγχρονισμού δικτύων με τηλεμετρίες και  ενεργειακές 

αναβαθμίσεις που θα περιορίσουν δραστικά τις διαρροές και τις απώλειες του φυσικού 

πόρου. Τον τελευταίο καιρό δε, έχει εισέλθει και στο χώρο της αυτοπαραγωγής της 

ηλεκτρικής ενέργειας που καταναλώνει, με την πρώτη μονάδα ισχύος 300kWh να βρίσκεται 

ήδη σε εξέλιξη. 
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2. Εκφράζει τη σύμφωνη γνώμη της στην εισήγηση η οποία αποτελεί αναπόσπαστο τμήμα της 

παρούσας απόφασης. Συντάσσεται απόλυτα με τις θέσεις της Ε.Δ.Ε.Υ.Α. και δεν αποδέχεται 

το επικείμενο νομοσχέδιο ως προς τη βασική του κατεύθυνση που προβλέπει υποχρεωτικές 

συγχωνεύσεις-συνενώσεις των ΔΕΥΑ οι οποίες θα αποτελέσουν μια αλυσιτελής και 

καταστροφική εξέλιξη. Το νερό θα πρέπει να παραμείνει στην τοπική αυτοδιοίκηση και στις 

τοπικές κοινωνίες γιατί εκεί ανήκει. 

3. Ζητά να αξιοποιηθούν τα ευρήματα και οι συστάσεις της ανεξάρτητης μελέτης της DG Regio 

και να αξιοποιηθεί το εργαλείο των διαδημοτικών συνεργασιών για τη βελτίωση της 

διαχειριστικής ικανότητας των ΔΕΥΑ, εφόσον αυτό κριθεί αμοιβαίως επωφελές.  

4. Για τα κοινά προβλήματα των ΔΕΥΑ προτείνει τη λύση τους ως εξής: 

Α. Ενεργειακό Κόστος: Ζητά ανάληψη πρωτοβουλίας της Πολιτείας για υπαγωγή των ΔΕΥΑ σε 

βιομηχανικό τιμολόγιο ενέργειας, ασχέτως παρόχου. Ζητά χώρο στο ηλεκτρικό δίκτυο, 

προτεραιότητα στην εξέταση αιτημάτων αδειοδότησης για έργα ΑΠΕ και επαρκείς 

χρηματοδοτήσεις μέσω ευρωπαϊκών ή εθνικών πόρων. 

Β. Επάρκεια προσωπικού. Ζητά άρση του αναίτιου περιορισμού και δυνατότητα πρόσληψης 

προσωπικού μέσω ΑΣΕΠ. 

Γ. Ληξιπρόθεσμες οφειλές καταναλωτών. Ζητά να δοθεί η δυνατότητα είσπραξης των 

οφειλών των καταναλωτών μέσω της ΑΑΔΕ σε όλες τις ΔΕΥΑ. 

Δ. Ζητά την ενίσχυση της Διεύθυνσης Υδάτων της Αποκεντρωμένης Διοίκησης Κρήτης, 

προκειμένου να μπορεί να ανταποκριθεί στο ρόλο επίβλεψης και συντονισμού των 

παρόχων νερού του νησιού. 

5. Δίνει εντολή η απόφαση αυτή να διαβιβασθεί άμεσα στο Δημοτικό Συμβούλιο του Δήμου 

Χερσονήσου λόγω της κρισιμότητας του θέματος και καλεί το Δημοτικό Συμβούλιο να πάρει 

θέση, αν το επιθυμεί.  
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6. Δίνει εντολή στον Πρόεδρο και τον Γ. Διευθυντή να αξιοποιήσουν την απόφαση αυτή με τον 

προσφορότερο τρόπο και κυρίως να την διαβιβάσουν στην ΕΔΕΥΑ, ενώ σε περίπτωση 

υιοθέτησης της παρούσας από το Δημοτικό Συμβούλιο του Δήμου Χερσονήσου, θα 

μπορούσε να αποσταλεί και στο αρμόδιο Υπουργείο ώστε να γίνουν γνωστές οι θέσεις του. 

 

Η απόφαση αυτή πήρε τον αριθμό 194/2023. 

Αφού συντάχθηκε το παρόν πρακτικό, υπογράφεται όπως παρακάτω 

Ακριβές Απόσπασμα. 

 

    Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ 

 

 

 

Χειρακάκης Γεώργιος 

                                          ΤΑ ΜΕΛΗ 

1. Ανυφαντάκης Εμμανουήλ, Αντιπρόεδρος 

2. Αναστασάκης Κωνσταντίνος, Μέλος 

3. Καλαϊτζάκης Εμμανουήλ, Μέλος 

4. Κουτσαντωνάκη Αμαλία, Μέλος 

5. Πλευράκη Δέσποινα, Μέλος  

6. Φαζάκης Νικόλαος, Μέλος 

7. Χατζηανδρέου Τρύφωνας, Μέλος 
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